
استقبال گرم از 
آبی ها

بــه  ه  هــرگا ســتقلال  ا ن  ا رو کا
خوزســتان مــی رود بــا اســتقبال 
گــرم اســتقلالی های ایــن اســتان 
مواجــه می شــود. در جریــان ســفر 
بــه آبــادان نیــز همــان اتفاقــات 
و  د  جــذاب همیشــگی رخ دا
هــواداران خوزســتانی اســتقلال 
مقابــل در هتــل ایــن تیــم تجمــع 
کردنــد و بــه نوعــی بــه ایــن تیــم 
ــد. اســتقلالی های  خوشــامد گفتن
شــهر آبــادان قبــل از بــازی از تیــم 
ســتند  ا می خو د  خــو ب  محبــو
مقابــل نفــت بــه برتــری برســد. 
البتــه در میــان آنهــا افــرادی هــم 
بودنــد کــه مشــترکاً هــم طرفــدار 
اســتقلال بودنــد و هــم طرفــدار 

صنعــت نفــت آبــادان.
 

رضایت از هوای 
آبادان

اســتقلالی ها در شــرایطی تهــران را 
بــه مقصــد آبــادان تــرک کردنــد کــه 
بارندگی هــای شــدید و بــرودت هوا 
تمرینات این تیم را تحت الشــعاع 
قــرار داده بــود امــا بازیکنــان و 
اعضــای کادرفنــی اســتقلال در 
آبــادان بــا یــک هــوای کامــلاً بهــاری 
و مطبــوع مواجــه شــدند. البتــه 
اســتقلالی ها شــانس آوردنــد کــه 
روز گذشــته بــا صنعــت نفــت در 
آبــادان بــازی کردنــد چــون قــرار 
اســت از امــروز هــوای آبــادان هــم 
ابــری و بارانــی شــود کــه اگــر در روز 
بــازی چنیــن اتفاقــی رخ مــی داد 
بــدون شــک کار را بــرای اســتقلال 
نی  ســتا ز خو یــف  حر بــل  مقا

دشــوارتر می کــرد.
 

بازگشت رضایی به 
لیست

قبــل  زی  بــا در  یــی  علــی رضا
به دلیــل مصدومیــت نتوانســت 
در فهرســت نهایــی تیمــش قــرار 
بگیــرد امــا در بــازی بــا صنعت نفت 
آبــادان وقتــی لیســت اســتقلال 
منتشــر شــد، رضایــی هــم در آن 
حضــور داشــت. البتــه رضایــی تــا 
زمانــی کــه حســینی در اســتقلال 
اســت شــانس آنچنانــی بــرای بــازی 
نــدارد امــا ممکــن اســت در آینــده 
بــه یکــی از گزینه هــای دروازه بانــی 

در اســتقلال تبدیــل شــود.

ماجرای لوکادیا 
برای داسیلوا تکرار 

نمی شود
دردســر بازیکنــان خارجــی بــرای 
ن  یــرا ا هی  شــگا با ی  تیم هــا
تمام شــدنی نیســت. در آخریــن 
یــی غافلگیرکننــده  نمونــه جدا
یورگــن لوکادیــا از پرســپولیس بــود 
کــه بــدون هماهنگــی ایــران را تــرک 
کــرد و باعــث شــد کــه خــط حملــه 
پرســپولیس بــا ضعــف شــدیدی 

روبــه رو شــود. 
از ســوی دیگر شــنیده می شــود که 
رافائــل داســیلوا هنــوز مطالباتــش 
را از اســتقلال دریافــت نکــرده 
اســت و منتظــر اســت کــه مدیــران 
خواســته های او را طبــق قــرارداد 

بــرآورده کننــد. 
مدافــع برزیلــی کــه از میانــه فصــل 
گذشــته نقــش بزرگــی را در خــط 
دفاعــی اســتقلال داشــته اســت به 
دنبــال حــل ایــن مشــکل به صورت 

مســالمت آمیز اســت.
 داســیلوا بــه باشــگاه اعــلام کــرده 
کــه تنهــا خواســته  او دریافــت 
بحــق دســتمزدش اســت و بعــد 
از دریافــت حقوقــش قــرار نیســت 
کــه از اســتقلال جــدا شــود و یــا 
دردســری کــه یورگــن لوکادیــا 
بــه وجــود  بــرای پرســپولیس 
 آورد را پیــش روی اســتقلالی ها 

قرار دهد.
 داســیلوا از زندگــی در ایــران راضــی 
اســت و قصــدی بــرای تــرک ایــران 

ــدارد. ن

 zخبر

عارف غلامی

به بازی بعد می رسد؟

عــارف غلامــی، مدافــع اســتقلال برای اینکه بتواند شــانس خــود را در بازی 
بعــد آزمایــش کنــد و دوبــاره بــه ترکیــب آبی هــا بازگــردد بایــد منتظــر تأییــد 
پزشــکان ایــن باشــگاه بمانــد. گفته شــده غلامــی احتمالاً برای بــازی هفته 
چهاردهم مشــکلی نخواهد داشــت و می تواند برای اســتقلال بازی کند اما 
هنــوز این خبر قطعی نیســت و پزشــکان اســتقلال باید تأییــد نهایی درباره 

ایــن بازیکــن را بدهند.

نظری جویباری

بازگشت با پست مشاور

علــی فتح اللــه زاده، مدیرعامل باشــگاه اســتقلال از زمانی کــه روی صندلی 
مدیریــت ایــن باشــگاه قــرار گرفتــه پســت های متعــددی را در این باشــگاه 
ایجاد کرده اســت! فتح الله زاده به تازگی علی نظری جویباری را که قبلاً در 
ســمت های معاونت در باشــگاه اســتقلال فعالیت می کرد به عنوان مشاور 
خــود منصــوب کــرده اســت. جالــب اینکــه جویبــاری در این ســال ها گزینه 

مدیرعاملــی ایــن باشــگاه هم بود!

کوین یامگا

قول گرفت و رفت

زمزمــه جدایــی کویــن یامــگا پیــش از بــازی بــا صنعت نفــت آبادان شــنیده 
می شــد. بازیکن فرانســوی اســتقلال بابت مطالباتش با باشگاه مذاکراتی 
کــرده بــود و توقــع داشــت قبــل از دربــی حقــوق عقــب مانــده اش پرداخت 
شــود اما باشــگاه در پرداخت حقوق این بازیکن منظم عمل نکرد تا درباره 
جدایــی او نیــز خبرهایی دســت به دســت شــود. یامگا قبــل از رفتن تیم به 

آبــادان قول هایی از مســئولان گرفته اســت.

از کمپ آبی
استقلال 4
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 zنقد

هرگاه به نیم فصل نزدیک می شویم 
شایعات پیرامون جدایی برخی بازیکنان 
قوت می گیرد. این وضعیت طبیعی 
است و برای همه باشگاه ها وجود دارد 
و استقلال که تیم پرتماشاگری است 
و خبرهایش بیش از سایر تیم ها در 
فضای رسانه ای و فضای مجازی دست 
به دست می شود، غالباً تحت تأثیر این 
اخبار قرار دارد. به تازگی درباره لیست 
مازاد استقلال خبرهایی در رسانه ها 
منتشر شده و نام  برخی بازیکنان مطرح 
است. از سیاوش یزدانی که در فصل 
جاری غالباً نیمکت نشین بوده تا سجاد 
شهباززاده که آمد در خط آتش استقلال 
به بازیکنی گلزن تبدیل شود اما هرگز 
به این هدف نرسید. درباره عزیزبک 
آمانوف نیز همین دسته اخبار به گوش 
می خورد و گفته می شود هافبک ازبک 
زیکنان خروجی  نیز در فهرست با
استقلال قرار دارد. شاید برخی از این 

بازیکنان در نقل و انتقالات نیم فصل از 
استقلال بروند اما بدون شک جدایی ها 
از استقلال زمانی رقم خواهد خورد که 
تکلیف نقل و انتقالات این باشگاه 

روشن شود.
یکی از مسئولان باشگاه استقلال درباره 
اینکه چه زمان باشگاه استقلال درباره 
جدایی بازیکنانی که احتمالاً در لیست 
مازاد قرار دارند، تصمیم می گیرد به 
ایران ورزشی گفت: »نمی خواهیم از 
همین حالا مباحث نقل و انتقالاتی 
را در رسانه ها مطرح کنیم اما جهت 
اطلاع آنهایی که تصور می کنند باشگاه 
استقلال اجازه جدایی به بازیکنان را 
در برهه کنونی خواهد داد باید اعلام 
کنیم که هرگز چنین اتفاقی رخ نخواهد 
داد و تا زمانی که تکلیف پنجره نقل و 
انتقالات باشگاه استقلال روشن نشود، 
نمی توانیم با رفتن بازیکنان موافقت 
کنیم. اگر پنجره نقل و انتقالات ما بسته 

باقی بماند، ما هم اجازه نخواهیم داد 
حتی بازیکنانی که در فهرست نهایی تیم 
در بازی ها قرار نمی گیرند، جدا شوند. 
این کار خطا است و همه اعضای هیأت 
مدیره و مدیرعامل باشگاه استقلال به 
این نتیجه رسیده اند که ابتدا موضوع 
پنجره نقل و انتقالات روشن شود و بعد 
از آن درباره ورودی ها و خروجی های 
تیم به بحث و گفت و گو با سرمربی تیم 

بنشینیم.«
به دنبال این اظهارات باید اشاره داشت 
به صحبت های اخیر علی فتح الله زاده، 
مدیرعامل باشگاه استقلال که صراحتاً 
گفته بود باشگاه استقلال در حال 
رایزنی با استراماچونی است تا اگر این 
مربی ایتالیایی قبول کرد بدهی مانده 
به او در سه قسط پرداخت شود. اگر 
استراماچونی پیشنهاد باشگاه استقلال 
را قبول نکند که احتمالش زیاد است، 
این مبلغ باید یکجا در حساب سرمربی 

سابق بنشیند تا باشگاه استقلال بتواند 
در نقل و انتقالات به فعالیت بپردازد. اگر 
باشگاه استقلال قادر به فراهم کردن 
بودجه کافی برای پرداخت این بدهی 
نباشد، وضعت نقل و انتقالات به همین 
شکل باقی خواهد ماند و این به ضرر 
بازیکنانی خواهد بود که دوست دارند 
در ترکیب استقلال بازی کنند اما در 
تفکرات سرمربی این تیم جایی ندارند.

البته ساپینتو نشان داده سرمربی 
انعطاف پذیری است. او ابتدای فصل 
ارسلان مطهری را نمی خواست و این 
بازیکن را در لیست خروج قرار داده 
بود اما به دلیل قراردادی که مطهری با 
استقلال داشت ناچار به حفظ او شدند. 
ساپینتو اما در ادامه فصل آرام آرام به 
ارسلان بازی داد و این بازیکن هم قدر 
فرصتی که از سوی سرمربی به او داده 
شده را دانست تا اینکه دو گل مهم 
تیمش را تا پایان هفته دوازدهم به 

ثمر رساند. مطهری که گل قهرمانی 
استقلال در سوپرجام و گل دوم مقابل 
پرسپولیس را به ثمر رساند در حقیقت 
محصول همین فرایند است و هیچ بعید 
نیست دیگر بازیکنان که اکنون نام شان 
به عنوان بازیکن مازاد مطرح می شود 
با ادامه تداوم در استقلال تبدیل به 

مردانی اثرگذار شوند.
به هر حال استراتژی باشگاه استقلال 
در مواجهه با ورود به نقل و انتقالات 
نیم فصل نیز نشأت گرفته از ضررهای 
احتمالی در روزهایی است که برخی 
بازیکنان دوست دارند این باشگاه را 
ترک کنند که این جدایی ها قطعاً به ضرر 
استقلال خواهد بود اگر نتواند در نقل و 

انتقالات بازیکنی را به خدمت بگیرد.
البته مسئولان استقلال بازیکنانی را هم 
در نظر دارند تا به تیم خود بیاورند که 
این هم منوط به بازشدن پنجره نقل و 

انتقالات است.

مدیرعامل 
باشگاه استقلال 
صراحتاً گفته بود 
باشگاه استقلال 
در حال رایزنی با 

استراماچونی است 
تا اگر این مربی 
ایتالیایی قبول 

کرد بدهی مانده 
به او در سه قسط 

پرداخت شود. 
اگر استراماچونی 
پیشنهاد باشگاه 
استقلال را قبول 

نکند که احتمالش 
زیاد است، این مبلغ 
باید یکجا در حساب 

سرمربی سابق 
بنشیند تا باشگاه 

استقلال بتواند در 
نقل و انتقالات به 

فعالیت بپردازد

این روزها به سرعت برق و باد مبلغ 
طلب استرا بالا می رود و هیچ راهکاری 
توسط مدیران استقلال برای جلوگیری 

از این بحران وجود ندارد. 
به فاصله کمی بدهی استرا با افزایش 
هفت میلیاردی مواجه شد و هر روز 
به این مبلغی که هیچ تعریف منطقی 
پشت آن نیست افزوده می شود و 
اگر مدیران استقلال دیر بجنبند کار 
از این هم که هست سخت ترشده و 
میزان طلب استرا به صورت روزشمار 
بالا می رود! بدهی های تلنبار شده با 

سوءمدیریت در مسیری قرار گرفته 
که هر روز باید در بازار ارز دنبال نرخ 
دلار گشت تا در نهایت مشخص شود 
که چقدر به مبلغ بدهی ها اضافه شده 
است! این چرخه معیوب مدیریتی در 
فوتبالی که زیرساخت هایش به هیچ 
وجه شبیه زیرساخت های فوتبال 
حرفه ای نیست بحران مالی را به جایی 
رسانده که باید با وام کلان بانکی فکری 

برای پرداخت آن کرد. 
این روزها استقلال درگیر پرونده بدهی 
استرا است و هر روز که می گذرد 
به دلیل بالا رفتن مبلغ دلار پرونده 
مالی استرا سنگین تر می شود. به این 
معنی که پرونده مالی مربی ایتالیایی 
رای اش پیش از این صادر شده؛ اما 

هر چه بیشتر این پرونده روی میز 
مدیران استقلال خاک می خورد بیشتر 
به ارزش مالی اش اضافه می شود و 
این یعنی پسرفت باشگاه در انجام 
آنچه باید بدرستی و در زمان خودش 
باید صورت می گرفت و با بی تدبیری 

صورت نگرفت! 
سؤالی که در این شرایط بحرانی به 
وجود می آید این است چطور مدیران 
استقلال در شرایطی که قیمت دلار 
یکسان نیست اجازه دادند این پرونده 
در مسیری قرار گیرد که بدون هیچ 
دلیل موجهی هر روز قیمتش بالا برود! 
اگر اسم چنین کاری سوءمدیریت 
 ! رد؟ نیست؛ چه اسم دیگری دا
نکته اینجا است میز مدیریتی در 

باشگاه های لیگ برتر دست کسانی 
سپرده می شود که کوچکترین تدبیر 
راهگشایی برای رفع مشکلات باشگاه 
ندارند و چون می دانند پایه میزشان 
لرزان است همیشه چمدانشان را 
پشت در گذاشتند تا موقع مقرر هر 
چه سریعتر باشگاه را ترک کنند و آن 
هم بدون کوچکترین جواب و سؤالی 
در خصوص دوران مدیریت خود! در 
چنین فضایی مسلم است که هیچ فرد 
دلسوزی پشت میز مدیریت باشگاه ها 

قرار نمی گیرد تا پاسخگو باشد. 
آنچه امروز برای باشگاه استقلال 
به وجود آمده و هر روز پرونده مالی 
طلبکاران خارجی را سنگین تر می کند، 
خطری است که دیگر باشگاه های لیگ 

برتری را نیز تهدید می کند. 
نکته ای که باید به آن توجه کرد این 
است که در فصول گذشته آن قدر این 
پرونده ها در سطح بین المللی باعث 
دردسر باشگاه های ایرانی شد که 
فدراسیون قانون منع بازیکن خارجی را 
گذاشت تا شاید پرونده مالی باشگاه ها 
تعدیل شده و شرایط شان بهتر شود؛ 
اما به نظر نمی رسد این راهکار جوابگو 

سوءمدیریت در باشگاه ها شود. 
آنچه امروز این فوتبال را به خاطر 
پرونده های سنگین مالی خارجی ها 
اذیت می کند، فقر مدیران کارآمدی 
است که بدون هیچ برنامه ای وارد 
باشگاه ها شده و پشت میز مدیریت 

قرار می گیرند!

ضرر بزرگ مالی با بی توجهی مدیران

چرا پرداخت بدهی استراماچونی به تعویق افتاد؟

پنجره باز نشود، بازیکنی نمی رود
واکنش باشگاه استقلال به ماجرای لیست مازاد
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